

ပညာရေးဝန်ထမ်းများ စေတနာ၊ ဝါသနာ၊ အနှစ်နာ စိတ်ဓာတ်စွမ်းအားအပြည့်ဖြင့် အခြေခံပညာကို ခိုင်မာ၍ လေးစားတန်ဖိုးထားထိုက်အောင် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

အခြေခံပညာသင်ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ပညာရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် စေတနာ၊ ဝါသနာ၊ အနှစ်နာဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အနှစ်နာဆိုသည်မှာ စေတနာနှင့် ဝါသနာအပေါ် အခြေခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စေတနာ၊ ဝါသနာမှန်ပါက အနှစ်နာခံနိုင်သည်စိတ်၊ အနှစ်နာခံချင်သည့်စိတ်၊ အနှစ်နာခံနိုင်သည့်စွမ်းအားများရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံပညာကို ခိုင်မာအောင်လုပ်ရန် အရေးကြီး

ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြားသည်။

နေပြည်တော် ဧမ္မာ့သီရိမြို့နယ်ရှိ အားကစားကျေးရွာ (Gold Camp, Gold Medal Hall) ၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပညာရေးမြှင့်တင်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ထိုသို့ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က မိဘများသည် သားသမီးများကို အကောင်းဆုံးဖြစ်စေချင်သဖြင့် ကိုယ့်ထက်ပိုပြီးတတ်သော၊ ကိုယ့်ထက်ပိုပြီးကျွမ်းကျင်သော သူများလက်ထဲကိုထည့်၍ သားသမီးများအား ပြုစုပျိုးထောင်လိုသောစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကျောင်းသို့ပို့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိဘများက ကျောင်းများကိုအားကိုးပြီး လေးစားတန်ဖိုးထားကြကြောင်း၊ ကျောင်းများသည် အမှန်တကယ် အားကိုးထိုက်အောင်၊ လေးစားထိုက်အောင်၊ တန်ဖိုးထားထိုက်အောင်ရှိရလားဆိုသည်ကို ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်ပါဝင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံး စဉ်းစားရမည်ကိုစွဲမြဲကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကလေးများ ဘဝကို ရင်ဆိုင်နိုင်မည့် အခြေအနေကိုပေးနိုင်မည့် ခိုင်မာသော အုတ်မြစ်များ ချပေးနိုင်သည့် ပညာရေးစနစ်တစ်ခုဖြစ်ရလားဆိုသည်ကိုလည်း စဉ်းစားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပညာရေးမြှင့်တင်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)



အစကောင်းမှ အနှောင်းသေချာမည် ဖြစ်သည့်အတွက် အစကောင်းအောင် လုပ်ပေးရသည့် မူလတန်းအဆင့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် မူလတန်း ပညာသည် အရေးကြီးသည့် အတွက် အခြေခံ၏အခြေခံဟု ပြော၍ရ



ရီယို ၂၀၁၆ အိုလံပစ်အားကစား ပြိုင်ပွဲအတွက် လက်မှတ်တစ်သိန်း ရောင်းချပေးမည်
စာမျက်နှာ-၁၀
အီးယူဂန္ထရွာထူး ဗြိတိန်စွန့်လွှတ်ရေး အတွက် မေနှင့် ဟာကယ်တွေ့ဆုံ
စာမျက်နှာ-၁၁



သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

သဟဇာတညီညွတ်မှုတခြင်းဖြင့်သာ

အထူးထူးအပြားပြားသော ဂီတသင်္ကေတများဖြင့် ရေးဖွဲ့သီကုံးထားသည့် တေးဂီတသီချင်းတစ်ပုဒ်ကို ကြေး၊ ကြိုး၊ သရေ၊ လေ၊ လက်ခုပ်ဟူသော ပစ္စည်းများဖြင့် တစ်ပြိုင်တည်း တီးမှုတ်သီဆိုသောအခါ သာယာနာပျော်ဖွယ် သောတရားကို ခံစားရရှိစေသည်။ ဤသည်မှာ ကွဲပြားခြားနားမှုများကို သဟဇာတရှိစွာ ပေါင်းစပ်ခြင်းဖြင့် ရရှိအပ်သော အကျိုးတရားရလဒ်တစ်ခုဖြစ်သည်။

သဟဇာတဟူသော ပါဠိဝေါဟာရမှာ အတူတကွဖြစ်မှု၊ သင့်တင့်ညီညွတ်မှု၊ လိုက်ဖက်မှုဟူသော အနက်အဓိပ္ပာယ်များကို ဆောင်သည်။ မိမိ၏ဖြစ်တည်မှုသည် အခြားသူများ၏ဖြစ်တည်မှုထက် သာလွန်သည်ဟု ယူဆတွေးခေါ်ခြင်း၊ မိမိနှင့် အခြားကိုခွဲထုတ်၍ စဉ်းစားခြင်းဖြင့် သဟဇာတဖြစ်မှု၊ အတူတကွဖြစ်မှု၊ သင့်တင့်ညီညွတ်မှု၊ လိုက်ဖက်မှုတို့ ပျက်စီးသွားရသည်။ ဟာမနီ Harmony မဖြစ်သော သီချင်းတစ်ပုဒ်ဆိုလျှင်လည်း သာယာနာပျော်ဖွယ် သောတရားတို့ ပျက်ပြယ်ဆုံးရှုံးသွားရတော့မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ၊ ဘာသာစကားပေါင်းစုံ၊ ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ပေါင်းစုံ၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာပေါင်းစုံတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းတည်ရှိအပ်သော ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံကြီးဖြစ်သည်။ ယင်းသို့သော အခြေအနေ၊ ယင်းသို့သော ဖြစ်တည်မှုသည် ယနေ့၊ မနေ့ကမှ ဖြစ်တည်လာခြင်းမဟုတ်။ နှစ်ပေါင်းရာထောင်ချီ၍ ဖြစ်တည်လာခြင်းဖြစ်သည်။ တောင်ကုန်းတောင်တန်းများ၊ တောင်ကြားချိုင့်ဝှမ်းများ၊ မြစ်ဝှမ်းလွင်ပြင်များ၊ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်များနှင့် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းများ စသည်ဖြင့် ကွဲပြားခြားနားသော ပထဝီဝင်ဒေသအသီးသီးတို့တွင် လူမျိုးအသီးသီးတို့သည် မိမိတို့ရိုးရာ ဘာသာဓလေ့အသီးသီးတို့ကို အမြတ်တနိုးကျင့်သုံးနေထိုင်ကြရင်း မြေမြိုင်မာသော သံယောဇဉ်တရားဖြင့် အပြန်အလှန်စောင့်ရှောက်နေထိုင်လာခဲ့သည်။ သမိုင်းအထင်အရှားလည်းရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုးကို ကျူးကျော်ထိပါးလာသည့် ရန်သူများကို တစ်လုံးတစ်စည်းတည်းသော သွေးစည်းညီညွတ်မှုဖြင့် တွန်းလှန်ကာကွယ်ခဲ့ကြသကဲ့သို့ နယ်ချဲ့လက်အောက်မှလွတ်မြောက်ရေး ကြိုးပမ်းမှုများတွင်လည်း စည်းလုံးညီညွတ်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းရင်း အသက်စွန့်သွားခဲ့ရသည့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများမှာ လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ ဘာသာပေါင်းစုံတို့ ပါဝင်ခဲ့ကြသည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ကွဲပြားခြားနားမှုအတွင်းမှ သဟဇာတဖြစ်မှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်သည့် မြန်မာဟူသော အနက်အဓိပ္ပာယ်ကို တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေ ၅၁ သန်းကျော်ရှိလာပြီဖြစ်ရာ ၁၉၇၃ ခုနှစ်က ၂၉ ဒသမ ၂၁ သန်းသာရှိခဲ့သော မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လူဦးရေသည် နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကျော်ကာလတွင် နှစ်ဆခန့်နီးနီး တိုးတက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာရေးယုံကြည်မှုအနေဖြင့် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရရှိသော ဒေသအနေအထားဖြင့်ဆိုပါက ဗုဒ္ဓဘာသာ ၈၇ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ ခရစ်ယာန် ၆ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ အစ္စလာမ် ၄ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဟိန္ဒူ ၀ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ နတ်ကိုးကွယ်သူ ၀ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ အခြားဘာသာကိုးကွယ်သူ ၀ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ မည်သည့်ဘာသာမှ မကိုးကွယ်သူ ၀ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း မိမိတို့သိရှိရပြီ ဖြစ်သည်။

အမျိုးအနွယ်ကိုစောင့်ရှောက်ခြင်း “ဝံသာနုရက္ခိတ တရား” နှင့် ပတ်သက်၍ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိလ်ချပ်အောင်ဆန်း၏ “လူမျိုးဆိုသည်မှာ သူ့ဒုက္ခ အတူခံစားကြ၍ နီးနီးစပ်စပ် အကျိုးချင်းထပ်ပြီးလျှင် နှစ်ပရိစ္ဆေဒရည်လျားစွာ တစ်မျိုးတစ်စားတည်းပင်ဟု စိတ်ထားရှိသူတို့ကို တစ်စုတည်းပေါင်း၍ ခေါ်ဝေါ်ခြင်းသာ ဖြစ်ပေသည်။

အမျိုးအနွယ်၊ ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာတရား၊ ပြောဆိုသည့်ဘာသာစကားတို့ကို အလေးထားရမည်ဖြစ်သော်လည်း စင်စစ်မှာ အေးအတူ ပူအမျှ ကောင်းတူဆိုးဖက် ပူးပေါင်းလျက်နေလိုသော အစဉ်အလာဆန္ဒပေါ်တွင် ဝံသာနုရက္ခိတ တရားသည် တည်နေပေသည်” ဟူသည့် မိန့်မှာချက်ကို လေးနက်စွာစဉ်းစားဆင်ခြင်၍ သဟဇာတညီညွတ်မှုတရားပူးပေါင်းနေထိုင်ခြင်းသည်သာ ရာသက်ပန်အလှတရားဟု ဆိုချင်ပါကြောင်း။ ။



ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

အင်းတော်-ပန်းမောက်သွား ပျက်စီးနေသောကားလမ်း ပြုပြင်ပေးစေလို

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နှင့် ပန်းမောက်မြို့မှာ ၃၉ မိုင်ကွာဝေးပြီး အင်းတော်မှ တစ်မိုင်ခန့် အကွာရှိ အများပြည်သူအသုံးပြုသည့် လမ်းမှာ အပေါ်လွှာတက္ကရာ လုံးဝမရှိတော့ဘဲ မြေသားများသာ ရှိတော့သဖြင့် မိုးရာသီတွင် ရွံ့ရွက်၊ ချိုင့်ခွက်အနေအထားဖြစ်နေ၍ ခရီးသွားပြည်သူများ သွားလာရေးအခက်အခဲရှိနေကြောင်း သိရသည်။ တစ်ဖက်က ကမ်းပါးဖြစ်နေ၍ မြေပြိုမှုများရှိနေကြောင်း သိရသည်။ “ဒီနေရာလေးက ဖြစ်နေတာ အတော်ကြာပြီ။ အခုလို မိုးရွာလိုက်တော့ ပြည်သူတွေသွားရေးလာရေး အခက်ကြုံတွေ့ရပါတယ်” ဟု ပန်းမောက်မြို့နယ် ခရီးသွားပြည်သူတစ်ဦးက ပြောပြသည်။



ပျက်စီးနေသောကားလမ်းအား ခရီးသွားရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာမှ ပြုပြင်ပေးပါရန် မြန်မာ့ပြည်သူများက လိုလားလျက် လူအောင်(ကသာ) များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာသွားနိုင်

လွှတ်တော်စာကြည့်တိုက်သို့ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာပေးစာစောင်များ လှူဒါန်း

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၂၁-၇-၂၀၁၆ ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သဟာဓိ)			
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၈၃၆၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၇၈၆၈၀၀
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၈၃၅၅၀၀

နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)		
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၈၁.၀
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၀၀.၄
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၆၉.၆၆
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၃.၆၉၅
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၅၇
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၇၆.၈၆
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၉၂.၄၀

စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်	
ဒီဇယ်	၅၅၀ / ၅၆၀ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၅၄၀ / ၅၇၀ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၆၅၀ / ၇၆၀ ကျပ်
ပရီဗီယံဒီဇယ်	၅၈၀ / ၅၉၀ ကျပ်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အဆင့်မြင့်တင်ရေး ရှေ့ဆောင်ပတ်သက်သည့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံ အောက်စဖို့တက္ကသိုလ်မှ Pro-Vice-Chancellor Professor Nick Rawlins တို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု)

တွေ့ဆုံစဉ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အဆင့်မြင့်တင်ရေး၊ ရှေ့ဆောင်ပတ်သက်သည့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများအား လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးရေး၊ ရန်ကုန်မြို့ပြ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ သုတေသနပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် အင်္ဂလိပ်စာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုသင်တန်းများ ပေးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



အစိုးရသစ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် လက်ဆင့်ကမ်းသယ်ဆောင်သင့်သည့် ရိုးရာအနုသုခုမပညာများ ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရေးတာဝန်ကို အမျိုးသားရေးအတွက်ရှေးရှုကာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် (၂၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး၊ ပြိုင်ပွဲအတိုင်း ပြိုင်ပွဲအဆင့်များ၊ ပြိုင်ပွဲဘာသာရပ်များအတိုင်း ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိပါကြောင်း သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက ပြောကြားသည်။



ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသော ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၂၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မည်သည့်ခေတ်၊ မည်သည့်ကာလတွင် မည်သည့် အစိုးရတစ်ရပ်က စတင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဖြစ်စေ၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အခြေခံသည့် အမျိုးသားရေးနှင့် သက်ဆိုင်သောကိစ္စတစ်ရပ်ကို လက်ဆင့်ကမ်းသယ်ဆောင်ခြင်းသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မြင့်မြတ်သည့် နိုင်ငံရေး

ယဉ်ကျေးမှုတစ်ရပ်ကို ဖော်ဆောင်ခြင်း ဟု ခံယူပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်လည်း (၂၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကော်မတီအဖွဲ့အစည်းများကို အစဉ်အလာမပြုတ် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် လုပ်ငန်းကော်မတီ

ဒုတိယပုဂ္ဂိုလ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ ဒေါ်နန္ဒာမွန်က ပြိုင်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဦးတည်ချက်များ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်နေဆဲနှင့် ဆက်လက်စီစဉ် ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များအပေါ် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး အနုပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းအံ့က ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဆိုင်ရာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဆက်ကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ အက်ဖြတ်ပညာရှင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူများက ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆိုင်ရာများ၊ ဖြည့်စွက်လုပ်ဆောင်သွားရန် လိုအပ်သည့် အချက်အလက်ဆိုင်ရာများအပေါ် ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက်များအပေါ် ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် BBC Media Action တို့ ပူးပေါင်း၍ အစီအစဉ်များထုတ်လုပ်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် BBC Media Action ၏ Country Director Mr. Ed Pauker တို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံကြသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် BBC Media Action တို့ ပူးပေါင်း၍ အစီအစဉ်များထုတ်လုပ်ရေး၊ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုမီဒီယာ အသွင်ကူးပြောင်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်သူ့အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေမည့် အစီအစဉ်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လွှင့်နိုင်ရေး၊ Issue-Based Reporting နှင့် Analytical Reporting Program များ ထုတ်လုပ်ရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

အလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)အဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်

သာယာဝတီ ဇူလိုင် ၂၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ထိန်တောအုပ်စု ကျွန်းကြီးရွာသစ် အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)အဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)ဖွင့်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးဝင်းကိုက ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယမြန်မာ့ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းက ပညာရေးစနစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲလာသည့် အခြေအနေများကို သဘောပေါက်နားလည်ကြစေရေးကိုလည်းကောင်း၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက အလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)ဖြစ်မြောက်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်းကောင်း ပြောကြားပြီး ရန်ကုန်မြို့နေ ကိုတင်ခိုင်က ကျောင်းအတွက် အသုံးပြုရန် ကွန်ပျူတာတစ်လုံးကို ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်လျှင်အားဖြင့် သိရသည်။ (၀၆၃)

စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစာချုပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးတို့ ပူးပေါင်း၍ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစာချုပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ဇူလိုင် ၂၁ နှင့် ၂၂ ရက်တို့တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပလျက် ရှိရာ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထင်လင်းနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးမှ အကြီးတန်းလူ့အခွင့်အရေး အရာရှိ မစ္စတာ အနန္ဒအေးမက်ဂရီဂါတို့က အမှာစကားများ ပြောကြားကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဗန်ကောက်မြို့ အခြေစိုက် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေး

ဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံး၏အရှေ့တောင် အာရှဒေသဆိုင်ရာရုံးခွဲ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ တရားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်ထောင်စုရွှေနေချုပ်ရုံးမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးကြပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ စာချုပ်နှင့်သက်ဆိုင်သည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ လွှတ်တော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အတည်ပြုပါဝင်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးတို့ ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော်မှ ကနဦးအဆိုပြု၍ ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံး၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကိုကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဆွေးနွေးပွဲသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံးတို့အကြား အရေးကြီးသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ချင်းတွင်းနှင့် ငဝန် မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

ယနေ့မနန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မော်လိုက်မြို့၌ တစ်ပေခွဲခန့်၊ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့၌ တစ်ပေခွဲခန့်၊ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်ငါးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ကနီမြို့၌ နှစ်လက်မခန့်၊ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ငဝန်မြစ်တစ်လျှောက်၊ မော်လိုက်နှင့် ကနီမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြန်မာ့ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့်ဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

တူရကီသမ္မတက အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာ

အစွတန်ဘူလ် ဇူလိုင် ၂၁

အာဏာသိမ်းမှု မအောင်မြင်ဖြစ်ခဲ့ပြီး နောက် တူရကီနိုင်ငံတွင် ထောင်ပေါင်း များစွာသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တရားရေးတာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် ပညာတတ်များပါဝင်သော အင်အား စုများအား ဖြိုခွင်းမှုတစ်ရပ်ပြုလုပ်နေ ချိန်အတွင်း သမ္မတတေရစ်အာဒိုဂန် အနေဖြင့် အရေးပေါ်အခြေအနေတစ်ရပ် ကို ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ကြေညာလိုက်သည်။



ကရေစီကို ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်ပေါ်နေသော အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးစားမှု ကို လျင်လျင်မြန်မြန် ထိထိရောက်ရောက် တူရကီ နှိမ်နင်းဖွဲ့စည်းသွားဖို့ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု အာဒိုဂန်က ပြောသည်။ သောကြာနေ့က စစ်ဘက်အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးစားမှု မအောင်မြင်ဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက် တူရကီ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တရား သူကြီးများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ကျောင်း ဆရာဆရာမများအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၆၀၀၀၀ ခန့်ကို အလုပ်မှရပ်ဆိုင်းထား သည်။ (ရိုက်တာ)

အဆိုပါအရေးပေါ်အခြေအနေသည် အစိုးရတစ်ရပ်အတွင်း အာဏာသိမ်းမှု ထောက်ခံသူများ ရှင်းလင်းရေး အစီအမံ များအတွက် သုံးလကြာမြင့်နိုင်ကြောင်း အာဒိုဂန်က ပြောသည်။ တူရကီအမျိုးသား လုံခြုံရေးကောင်စီ ငါးနာရီကြာအစည်း အဝေး ပြုလုပ်ပြီးနောက် ဝန်ကြီးများ ရှေ့မှောက်၌ သမ္မတအာဒိုဂန်က အဆိုပါ ကြေညာချက်ကို ကြေညာခဲ့ရာရုပ်မြင် သံကြားမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။ “ဒီအရေးပေါ် ကြေညာချက်ကို ကြေညာရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ဒီမို

ရီယို ၂၀၁၆ အိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲအတွက် လက်မှတ်တစ်သိန်းရောင်းချပေးမည်

ရီယိုဒီဂျနေရီး ဇူလိုင် ၂၁
ရီယို ၂၀၁၆ အိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲများအတွက် စုစုပေါင်းလက်မှတ် တစ်သိန်းရောင်း ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပွဲစီစဉ်သူက ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့မှုကို ဆင်ဟွာ သတင်းတစ်ရပ်၌ ဖော်ပြခဲ့သည်။
လက်မှတ်နှောက်ဆုံးအသွတ်တွင် ဩဂုတ် ၅ ရက်နေ့နှင့်ပွဲနှင့် ဩဂုတ် ၂၁ ရက် ပိတ်ပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အားကစားပရိသတ်များအနေဖြင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံ ရီယို ၂၀၁၆ လက်မှတ်များကို ရောင်းချသည့်နေရာများတွင် ဝယ်ယူခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဂျက်စတားလေကြောင်းလိုင်းလေယာဉ်တစ်စင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ လမ်းကြောင်းပြောင်းဆင်းသက်

ဆစ်ဒနီ ဇူလိုင် ၂၁
ဩစတြေးလျနိုင်ငံသားများ စကားများ ရန်ဖြစ်မှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်က ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်သို့ပျံသန်းနေသော ဂျက်စတားလေကြောင်းလိုင်း လေယာဉ် တစ်စင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ လမ်းကြောင်း ပြောင်း ဆင်းသက်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။
ခရီးအတူ သွားဟန်ရှိသော လူ့ခြောက်ဦး စကားများရန်ဖြစ်ကြသဖြင့် လေယာဉ်ပေါ်မှ ဆင်းခိုင်းခဲ့ရကြောင်း ကွန်တာအုပ်စု ဂျက်စတားလေကြောင်း လိုင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။
လေကြောင်းဆိုင်ရာ အရေးယူခံရမှု ရှိ မရှိ အင်ဒိုနီးရှားအာဏာပိုင်များက ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အရက်အမူးလွန်ခြင်းကြောင့် စကား များကြသည်ဟု သက်ဆိုင်ရာအာဏာ ပိုင်များက သုံးသပ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

မြေထဲပင်လယ်၌ ရော်ဘာလှေတစ်စင်းအတွင်း အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးရုပ်အလောင်းများတွေ့ရှိ

ရောမ ဇူလိုင် ၂၁

ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က လစ်ဗျားကမ်းရိုးတန်းအနီး အီတလီသို့ ရွက်လွှင့်ထွက်ခွာလာသော စက်တပ်ရေယာဉ်တစ်စင်းအတွင်း အမျိုးသမီး ရုပ်အလောင်း ၂၁ လောင်းနှင့် အမျိုးသားရုပ်အလောင်းတစ်လောင်း တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း နယ်စည်းမခြားအဖွဲ့ (အမ်အက်စ်အက်စ်) က ပြောသည်။
အဆိုပါနယ်စည်းမခြားအဖွဲ့က သင်္ဘောတစ်စင်းသည်မြေထဲပင်လယ် အလယ်ပိုင်းသို့ ကင်းလှည့်ထွက်ခွာစဉ် ကလေးငယ် ၅၀ အပါအဝင် လူပေါင်း ၂၀၉ ဦး တင်ဆောင်လာသော ရော်ဘာစက်လှေတစ်စင်းအတွင်းမှ ကယ်တင်နိုင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။
သို့သော်လည်းရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူ ၂၂ ဦးသည် ဆီလီယာ့ကန်လဲကျနေသော ပထမရော်ဘာလှေအတွင်း အောက်ခြေ၌ သေဆုံး လျက်တွေ့ရသည်ဟု ဆိုသည်။ “ဒီဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက်လို့ရှင်းရှင်းလင်းလင်းတော့မသိရသေးပါဘူး။ သို့ပေမယ့် အတော်ကြောက်စရာ ကောင်းတဲ့ဖြစ်ရပ်ကြီးပါ”ဟု အမ်အက်စ်အက်စ်အဖွဲ့ဝင်များက ဆယ်ဆယ်ရေးအကြီးအကဲ ဂျင်းပါဂျေတိုက ပြောသည်။
ယင်းဖြစ်ရပ်မှ သေဆုံးမှုအများစုမှာ အနောက်အာဖရိကနိုင်ငံများဖြစ်ကြသည့် နိုင်ဂျီးနီးယား၊ ဂီနီနိုင်ငံတို့ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ (ရိုက်တာ)



တရုတ်နိုင်ငံ ဟူဘေးပြည်နယ်တစ်ဝန်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ ၁၄ ဦးသေဆုံး၊ ၇၂ ဦးပျောက်ဆုံး



ပေကျင်း ဇူလိုင် ၂၁
ဇူလိုင် ၂၀ ရက်ကတည်းက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ ဟူဘေး ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ၁၄ ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ၇၂ ဦးပျောက်ဆုံးနေကြောင်း ဒေသတွင်း ပြည်သူ့ရေးရာဗျူရိုက ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် ပြောခဲ့သည်။
ဟူဘေးပြည်နယ်၌ မြို့ပေါင်း ၁၁ မြို့တွင် လူပေါင်း ၁ ဒသမ ၉၉ မီလီယံကျော် ရေကြီးမှုဒဏ်ကို ခံစားခဲ့ရသည်။ လုံခြုံစိတ်ချရမှုရှိရန် လူပေါင်း ၂၃၀၀၀ ခန့် ရွှေ့ပြောင်း ခဲ့ရသည်။
ပြည်သူ့ရေးရာဗျူရိုက ရေကြီးမှုကြောင့် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွားကာ အိမ်ပေါင်း ၇၁၀၀ လုံးပျက်စီးခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်း ၁ ဒသမ ၄၈ ဟက်တာသန်း ပျက်စီးခဲ့ကြောင်းသိရပြီး မော်တော်ယာဉ်များ သွားလာမှုခက်ခဲကာ လျှပ်စစ်မီးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးများ ပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယာယီနားခိုရာရွက်ဖျင်တဲများအပါအဝင် ရေဘေးကူညီမှုစည်းများကို အဆိုး ရွားဆုံး ရေဘေးဒဏ်ခံဒေသများဖြစ်သော ဟန်ဒန်၊ ကျင်တိုင်နှင့် ပြည်နယ်မြို့တော် ရှီကျာကျောင်သို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။
သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မရှင်နှင့် ပြည်သူ့ ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သား များကို စေလွှတ်ပေးခဲ့ကြသည်။
ထို့ပြင် တရုတ်နိုင်ငံ ဟူဘေးပြည်နယ်အလယ်ပိုင်းရှိ ရန်ကန်စီရင်စု ဂေါင်ယန်မြို့ ကျေးလက်များတွင်လည်း ရေများလွှမ်းမိုးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ယင်းဒေသများတွင် အင်အားကောင်းကောင်း မိုးများအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရွာအတော်များများ ရေများနစ်မြုပ်သွားခဲ့ကြောင်း ဆိုသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဒူဘိုင်းမိုးရွာအဆောက်အအုံ တစ်လုံးမီးလောင်၊ လူများကို ဘေးလွတ်ရာသို့ပြောင်းရွှေ့

ဒူဘိုင်း ဇူလိုင် ၂၁
အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု ဒူဘိုင်းမယ်ရီနာ၌ အထပ် ၇၅ ထပ်ရှိ ဆာလဗာမော်စင်တွင် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က မီးအကြီးအကျယ်လောင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းများတွင်ဖော်ပြသည်။
ဆာလဗာမော်စင်ကို မီးအကြီးအကျယ်လောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် အပျက်အစီးများ လမ်းဘေးဝဲယာတစ်ဖက်တစ်ချက်သို့ ပြုတ်ကျခဲ့သဖြင့် လူပေါင်းရာကျော် ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ရ သည်။
နှစ်နာရီကျော်ကြာလောင်ကျွမ်းမှုများဖြစ်ပွားပြီးနောက် မီးသတ်သမားများက မီးကိုငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ကြသည်။ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားသည့် အဆောက်အအုံသည် ဒူဘိုင်းနာမည်ကျော် ပမ်းဂျူမီရာ ကျွန်းတုတ်ရှိရာနေရာနှင့် သိပ်မဝေးလှသောနေရာတွင်ရှိကြောင်း၊ ဒေသစံတော်ချိန် ၂ နာရီ ၄၈ မိနစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် အဆောက်အအုံ၏ ၄၅ ထပ်မြောက်တွင် မီးစတင်လောင်ကျွမ်းခြင်း ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

အီးယူဥက္ကဋ္ဌရာထူး ဗြိတိန်စွန့်လွှတ်ရေးအတွက် မေနှင့်မာကယ်တွေ့ဆုံ

◆ သက်မွှန်ဦး ◆

ဗြိတိန်သည် အီးယူမှထွက်ခွာရန် ပြင်ဆင်ခဲ့သဖြင့် လာမည့်ခြောက်လအတွက် ဥရောပကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနေရာကို စွန့်လွှတ်ရတော့မည်ဖြစ်သည်။

ထရီဆာမေသည် ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်ပြီး ပထမဆုံးအကြိမ်ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာကယ်နှင့် တွေ့ဆုံရန်ပြင်ဆင်နေကြောင်း ဒေါင်းနင်းလမ်း အမှတ် (၁၀) မှ ကြေညာချက်ထွက်ပေါ်လာခဲ့သည်။ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်၌ ပြင်သစ်သမ္မတဖရန်ဆွာ ဟော်လန်နှင့်မတွေ့ဆုံခင် မစ္စမေနှင့် မာကယ်တို့သည် အလုပ်သဘောအရ ညစာစားပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ဗြိတိန်ထွက်ခွာသွားပြီးနောက် အောင်မြင်မှုအရှိန်အဟုန်ကို ခိုင်မာစေရန် ဥရောပရှိ အားကောင်းသောကုန်သွယ်ရေး အချိတ်အဆက်များကို ထိန်းသိမ်းထားရကြောင်း မစ္စမေက ပြောခဲ့သည်။

ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းမတိုင်ခင်အထိ တရားဝင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို စတင်ရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း ပြောခဲ့ပြီး ၎င်းသည် စကော့တလန်၊ ဝေလနယ်နှင့် အိုင်းရစ် မြောက်ပိုင်းအစိုးရများနှင့် စီးပွားရေး၊ စက်မှုပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် အခြားလုပ်ငန်းများ ရှေ့ဆက်တိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်နေကြောင်းသိရသည်။

ဗြိတိန်၏ မဲပေးထွက်ခွာခြင်းကို လေးစားရမည်။ ဗြိတိန်ကိုဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု မဟာဗျူဟာအသစ်ချမှတ်ရေးအတွက် အချိန်ပေးရမည်ဟု ဂျာမနီနှင့်ပြင်သစ် ဒေါင်းဆောင်နှစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည်လာမည့်နှစ်တွင် ခက်ခဲသော ညှိနှိုင်းမှုများအတွက် နိုင်ငံရေးဖိအားများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရပြီး ပြန်လည်ရွေးကောက် ခံရနိုင်ဖွယ်ရှိနေသည်။

မစ္စမေအနေဖြင့် ဥရောပရှိ၎င်းနှင့်အဆင့်ရာထူးတူသူများနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ ခိုင်မာသောဆက်ဆံရေးတည်ဆောက်မှုကို အလေးထားရလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့်စီးပွားရေးရာတို့တွင် အင်အားစု



လက်ရှိ ဥရောပကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဒေါ်နယ်တက်စ်

ဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံရေးအခြေအနေများကိုလည်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ဂျာမနီ အစိုးရတက်မှ ထုတ်ပြန်သည်။

ဒေးဗစ်ကင်မရွန်း၏ အီးယူအဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဆက်လက်တည်ရှိရေး မအောင်မြင်ခဲ့သည့်အပေါ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် မစ္စမေမာကယ်က စိတ်အားထက်သန်ခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ကင်မရွန်းကို အီးယူတွင်ဗြိတိန်ဆက်လက် ရှိနေစေရေးအတွက် ပြင်သစ်မှ ထောက်ခံအားပေးခဲ့သော်လည်း ဖြစ်ဖြစ် မြောက်မြောက်မရှိခဲ့ပေ။

ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ထရီဆာမေသည် အောက်တိုဘာလတွင် ကျင်းပမည့် ဥရောပ ကောင်စီ အစည်းအဝေးတွင် အခြားအီးယူဒေါင်းဆောင် ၂၇ ဦးနှင့်ပထမဆုံးအကြိမ် တွေ့ဆုံရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအချိန်၌ ဗြိတိန်၏မဟာဗျူဟာ အချက်အလက်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် အချိန်သတ်မှတ်ချိန် ပိုမိုထင်ရှားသိသာလာမည်ဖြစ်သည်။

အစိုးရမှ ချမှတ်ရမည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အတွက် ဒေါင်းနင်းလမ်းက မည်သို့ပင် ဖိအားပေး စေကာမူ မစ္စမေအနေဖြင့် ၂၀၁၆ မကုန်ခင်အထိ အပိုခွဲ ၅၀ (Article 50) ကို အသုံးပြုရန် ရည်ရွယ်ချက်ရှိမည်မဟုတ်ကြောင်း အစိုးရရှေ့နေများက လန်ဒန်တရားရုံးချုပ်၌ ပြောကြားခဲ့သည်။

Article 50 says : Any member state may decide to withdraw from the union in accordance with its own constitutional requirements.

ကိုးကား-ဘီဘီစီ(၂၀-၇-၂၀၁၆)



ဝန်ကြီးချုပ်ထရီဆာမေ ဘာလင်သို့ရောက်ရှိစဉ် အခမ်းအနားဖြင့် ကြိုဆိုစဉ်

ဗြိတိန်သည် ဥရောပအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၂၈ နိုင်ငံကြား ခြောက်လလျှင် တစ်ကြိမ် အလှည့်ကျ ဥရောပကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနေရာ ရွေးချယ်မည့်စာရင်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၇ နှစ်ဝက် ဒုတိယသက်တမ်းကာလတွင် ဗြိတိန်အနေဖြင့် ယင်းအခွင့်အရေးကို ရယူရမည့်အစီအစဉ်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ဇွန်လက ပြုလုပ်ခဲ့သော ဆန္ဒမဲယူပွဲကြောင့် ဗြိတိန်ထွက်ခွာခဲ့သည့် အရေးကြောင့် ဗြိတိန် အနေဖြင့် အလှည့်ကျသွားသင့်ကြောင်း မေကဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ဥရောပကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌဒေါ်နယ်တက်စ်နှင့်တွေ့ဆုံစဉ်၎င်းက အီးယူမှထွက်ခွာရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု များနှင့် အလုပ်ရှုပ်နေသည့်အရေးကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။

မစ္စမေသည် မာကယ်နှင့်သာမက ဖရန်ဆွာဟော်လန်နှင့်ပါ ဖုန်းဖြင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးဖြစ်လင့်ကစား နှစ်ရက်အကြာတွင် ၎င်းတို့၏ပထမဆုံး အကြိမ်မျက်နှာစုံညီ တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ရာ အီးယူမှထွက်ခွာခဲ့သည့်ကိစ္စအပေါ် အလေးထား ဆွေးနွေးစရာများရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်းဖြစ်နိုင်သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်အသစ်သည်

အရေးပါမှုတို့ကိုလည်း အလေးအနက်ထားပြီး အီးယူမှထွက်ခွာခဲ့လင့်ကစား ခိုင်မာသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ဆက်လက်ထားရှိရမည်ဖြစ်သည်။

“အီးယူမှ ကျွန်ုပ်တို့ထွက်ခွာသွားတဲ့အတွက် ကြုံတွေ့လာမယ့် စိန်ခေါ်မှုတွေကို လျှော့မတွက်ကြောင်း၊ ကြုံတွေ့လာတဲ့ပြဿနာတွေကို ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေး တိုင်ပင်သွားနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ကြောင်း”ဟု မစ္စမေက ပြောခဲ့သည်။ အီးယူမှ ထွက်ခွာသွားသည့်တိုင် ယခုရော့နောင်တစ်ချိန်၌ပါ ဥရောပဒေါင်းဆောင်များနှင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်ခိုင်မြဲသွားစေမှာဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။

အဆိုပါဆက်ဆံရေးသည် အတိတ်တွင်လည်းရှိခဲ့ပြီး အနာဂတ်အထိတိုင် လက်တွဲမှုကို ထိန်းသိမ်းသွားကာ အများပြည်သူလိုမြဲရေး၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု အတွက် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်းကြား ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ရှေးရှုသွားမည်ဟု မစ္စမေက ပြောသည်။

ဒေါင်းဆောင်များသည် ဥရောပရှိဒုက္ခသည် ပြဿနာနှင့်တူရကီ၌ လက်ရှိ

မစ္စမေသည် မာကယ်နှင့်သာမက ဖရန်ဆွာဟော်လန်နှင့်ပါ ဖုန်းဖြင့်အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးဖြစ်လင့်ကစား နှစ်ရက်အကြာတွင် ၎င်းတို့၏ ပထမဆုံးအကြိမ် မျက်နှာစုံညီတွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ရာ အီးယူမှ ထွက်ခွာခဲ့သည့်ကိစ္စအပေါ် အလေးထား ဆွေးနွေးစရာများရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်းဖြစ်နိုင်

Brexit ဆွေးနွေးပွဲများကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ မစတင်နိုင်ကြောင်း ထရီဆာမေပြော

ဘာလင် ဇူလိုင် ၂၁

ယခုနှစ်ပိုင်းအတွင်း အီးယူမှ ဗြိတိန်ထွက်ခွာမည့် တရားဝင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို စတင်လိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာကယ်နှင့်တွေ့ဆုံခိုက် ထရီဆာမေက ပြောကြားခဲ့သည်။

အီးယူမှ အစီအစဉ်တကျထွက်ခွာရေးကိစ္စသည် အရေးကြီးသည့်အတွက် အချိန်ယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘာလင်၌ ဆွေးနွေးစဉ် ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း ဗြိတိန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဥရောပဆီမှ သွေဖည်သွားမည်မဟုတ်ဘဲ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အချိတ်အဆက်များကို ပိုမိုနီးကပ်စွာ ထိန်းသိမ်းထားလိုကြောင်း မေက ပြောသည်။

နှစ်ဖက်စလုံးမှ ဗြိတိန်အတွက် အကောင်းဆုံးရလဒ်ကိုပဲ မျှော်လင့်ကြောင်း၊ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းဖြစ်စေရန် အချိန်မီတိုက်တွန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မစ္စမေမာကယ်ကလည်း ပြောခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သောသီတင်းပတ်က ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းနေရာကို ဆက်ခံရယူခဲ့သော ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ထရီဆာမေကို ဘာလင်ခရီးစဉ်အတွင်း အစောပိုင်းက နိုင်ငံတော်အခမ်းအနားများဖြင့် ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုခဲ့သည်။

ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ဗြိတိန်သည် အီးယူမှထွက်ခွာရေး နှစ်နှစ်ကြာဖြစ်စဉ်အတွင်း လူတိုင်းကို ကျေနပ်မှုမပေးနိုင်သော်လည်း အန္တရာယ်ခလုတ်ကန်သင်းမဖြစ်ခဲ့ရကြောင်း ထရီဆာမေက ပြောခဲ့သည်။

(ဘီဘီစီ)



ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ထရီဆာမေနှင့် ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာကယ်တို့ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်က ဘာလင်၌ ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပစဉ်

ဝါဆိုလပြည့်(ဓမ္မစကြာ)နေ့တွင် ဘားအံမြို့၌ ဆွမ်းဆန်တော်လောင်းလှူ

ဘားအံ ဇူလိုင် ၂၁

ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့တွင် ဝါတွင်းကာလ ဝါဆို၊ ဝါကပ်ကြမည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းကိစ္စပင်ပန်းခက်ခဲမှုမရှိစေရန်အတွက် မြို့ပေါ်ကျောင်းတိုက်များမှ သံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်များအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆေး၊ ဆားအစရှိသည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုတို့ကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ဘားအံမြို့ကျက်သရေဆောင် သေဋ္ဌမာရ်အောင် ဘုရားကြီးဝင်းအတွင်း၌ လောင်းလှူပူဇော်ကြသည်။ (ယာပုံ)

ထိုလောင်းလှူပူဇော်ပွဲသို့ ဘားအံမြို့ပေါ်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၅၆ ကျောင်းမှ ရဟန်းသံဃာတော် ၁၅၈၀ ပါ၊ သီလရှင်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းမှ သီလရှင်အပါး ၄၈၀၊ ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင်စုစုပေါင်း ၂၀၆၁ ပါ၊ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးစောစံလင်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး



များ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဘားအံမြို့ပေါ်ရှိ စေတနာရှင်ပြည်သူများ၊ ရပ်မိရပ်ဖ စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ခန့်က ဆန်၊ ဆီ၊ ဆေး၊ ဆား အစရှိသည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုတို့ကို စေတနာသဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာဖြင့် လောင်းလှူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ဧာမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ဝက်လက်မြို့နယ်တွင် ရေနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုဖြင့်တင်ရေး စီမံချက်စတင်ဆောင်ရွက်မည်

ဝက်လက် ဇူလိုင် ၂၁

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ ဖက်ဒရေးရှင်း တို့ပူးပေါင်း၍ လူထုအခြေပြု ရေနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးကို လူထုပူးပေါင်းမှုအသွင်ကူးပြောင်းရေး(PHAST TRAIN-

ING) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၆ ရက်နံနက် ၉ နာရီက ဝက်လက်မြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအေးလွင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ရေနှင့်ပတ်

ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုဖြင့်တင်ရေး စီမံချက်တာဝန်ခံ ဦးနိုင်လင်းထွန်းက စီမံချက်လုပ်ငန်းအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ စီမံချက်ကို ဝက်လက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပညာပင်ပင်တွင်း ကံစာရေး၊ တချမ်းသာနှင့် ရေဖြူကျေးရွာများတွင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါစီမံချက်မှာ

ရပ်ရွာရှိဒေသခံပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးကိစ္စများအတွက် ရေနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး၊ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော ရောဂါကာကွယ်ရေး၊ ကျေးရွာလူထုနှင့်ပူးပေါင်း၍ အဓိကထားဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း စီမံချက်တာဝန်ခံတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
နန်းမြင့်(ဝက်လက်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင်ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်ရဲတပ်စွဲမှ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ပါ ဝန်ဆောင်မှုကိုရှေ့ရှုသော ရဲလုပ်ငန်းအဖြစ် မြို့နယ်ရဲတပ်စွဲမှူး ရဲမှူးမျိုးလွင်၊ မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးသိန်းနိုင်ဦး၊ ရွှေတောင်နယ်မြေရဲစခန်းမှူးရဲအုပ် အောင်လှိုင်ဝင်းတို့ဦးစီးတပ်စွဲဝင်များနှင့် ဒိုင်ကောင်းကုန်းကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှထွန်းပါ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က ဒိုင်ကောင်းကုန်း-အက်န်းကုန်း-နတ်ကန်ကျေးရွာချင်းဆက် လမ်းမကြီးအား မြေဖို့ဖြုတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက် စဉ်။ တင်လှိုင်(မိတ္ထီလာ)

ပဟိုပိုဆောင်ဆက်သွယ်ရေးကျောင်းတွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး

မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၂၁

မိတ္ထီလာမြို့ အောင်ဆန်းရပ်ကွက်ရှိ ပဟိုပိုဆောင်ဆက်သွယ်ရေးကျောင်းတွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ယင်းကျောင်းရှိ သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ (ယာပုံ)

အခမ်းအနားတွင် မော်တော်ယာဉ်မောင်းနှင်သည့်သူများ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအကြောင်း ပိုမိုသိရှိနားလည်ရန်အတွက် မိတ္ထီလာ အမှတ် (၉၆) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးမြင့်စိုးက ရုပ်ပုံများ၊ ဝီဒီယိုများကို ပရိုဂျက်တာဖြင့် ရှင်းလင်းပြသပြီး အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။ ယင်းအသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွင် ပဟိုဆက်သွယ်ရေးသင်တန်းကျောင်းက ဖွင့်လှစ်သည့် ပြင်ပယာဉ်မောင်းနှင်သင်တန်း အပတ်စဉ် (၂၀၉) (၂/၂၀၁၆) သို့ နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ သင်တန်းသား ၂၇၀ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။
ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)



ညောင်ရွှေမြို့မဟာရန်အောင်စေတီ၌ ပုဒ္ဓုပေးယွဲတော်ကျင်းပ

ညောင်ရွှေ ဇူလိုင် ၂၁

ရမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ညောင်ရွှေမြို့တွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က မြို့ကျက်သရေဆောင်ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင်မဟာရန်အောင်စေတီကြီး၌ ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ပုဒ္ဓုပေးယွဲတော်ကျင်းပရာ မြို့နေပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ဝါဆိုပန်းကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ဝါဆိုသင်္ကန်းများဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ဓမ္မစကြာဝတ်အသင်းများက အလှည့်ကျဓမ္မစကြာတရားတော်များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြခြင်းစသော ကောင်းမှုကုသိုလ်များပြုလုပ်ကြကြောင်း သိရသည်။
(၀၅၄)

စလင်းမြို့နယ်၌ မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေများ ထုတ်ပေး

စလင်း ဇူလိုင် ၂၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ်၌ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ မင်းဘူးခရိုင် စလင်းမြို့နယ်တွင် ဆင်းရဲမှု လျှော့ချရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းအား ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာ ၃၂ ရွာ၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာ ၆၅ ရွာ၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာလေးရွာတို့အား ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်က ချေးငွေများထုတ်ချေးခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ကျေးရွာကော်မတီများ၏ စာရင်းဖယားများကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စစ်ကြည်(စလင်း)

ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့ရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာများသို့ ပစ္စည်းများလှူဒါန်း

ညောင်လေးပင် ဇူလိုင် ၂၁

ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဘိုးဘွားသုံးပစ္စည်းများလှူဒါန်းပွဲကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက်နံနက် ၁၁ နာရီက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့စက်ရုံလမ်းရှိစေတနာ လူမှုကူညီရေးအသင်းက ဖွင့်လှစ်ထားသော ဘိုးဘွားရိပ်သာ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါလှူဒါန်းပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာမြင့်သိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြသော ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် ဦးညီညီထွေး၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ လှူဒါန်းသော ဘိုးဘွားသုံးပစ္စည်းများအား စေတနာလူမှုကူညီရေးအသင်းမှအတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်လင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများထံသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့ ပင်းတလဲကျောင်းတိုက်တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော ဘိုးဘွားရိပ်သာသို့လည်း သွားရောက်ကာ ဘိုးဘွားသုံးပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
နေလင်း(ညောင်လေးပင်)



အခွန်ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နမူတူ ဇူလိုင် ၂၁

ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်ခဲခရိုင် နမူတူမြို့နယ်၌ အခွန်ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အထက(၁)ပညာရောင်ခြည်ခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးနေဇာမြတ်သူက အခွန်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အသေးစိတ်ပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဝေဝေ

ရွှေတောင်၌ ဓာတ်အားများဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်တော့မည်

ရွှေတောင် ဇူလိုင် ၂၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်)ရွှေတောင်မြို့နယ်အတွင်း ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးမှု ဝန်ဆောင်မှု တက်ကောင်းမွန်ရေးနှင့် တိုးတက်သုံးစွဲလာမည့် ဓာတ်အားသုံးစွဲသူများအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားနိုင်ငံခြားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးအတွက် ရွှေတောင်မြို့နယ် ကွင်းယားကြီးကျေးရွာအုပ်စုတွင် ၆၆/၁၁ ကေစီ(၅)အမိစ္စီအေဓာတ်အားခွဲစိတ်စံရုံ ၆၆ ကေစီလှိုင် မိုင် ၂၀ နှင့် ၁၁ ကေစီလှိုင် ၃၄ ဒေမ ၅ မိုင် တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ယခုအခါ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်သောကြောင့် မကြာမီကာလအတွင်း ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(၁၁၆)

၂၀၁၆-၁၇ နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ဈေးကွက်မှာ စပိန်ကလပ်တွေက အနည်းငယ် ငြိမ်ချက်သားကောင်းနေတယ်။ ရိုးရဲဆိုရင် မိုရာတာလို ကစားသမားဟောင်းကို ပြန်လည်ခေါ်ယူခဲ့တာက လွဲလို့ အခြားခေါ်ယူမှုမရှိသေးဘူး။ ဘာစီလိုနာကလည်း ထိပ်တန်းကစားသမားတွေ ခေါ်ယူမှုမရှိသေးဘဲ ကစားသမားဟောင်း ဒင်းနစ်ဆွာရက်စ်ကို ပီလာရီးရက်နေ ပြန်ခေါ်တာနဲ့ ပီအက်စ်ဂျီခံစစ်မှူး လူးကပ်စ်ဒင်နစ်၊ လိုင်ယွန်ခံစစ်မှူး အမ်တီတီတို့ကို ခေါ်ယူထားတာလောက်ပဲ အင်အားဖြည့်တင်းမှုပြုလုပ်ထားသလို အက်သလက်တီကိုကလည်း ဒီနေ့ဈေးကွက်မှာ ဘင်ဇီကာကွင်းလယ်ကစားသမား ဂိုင်တန်တစ်ဦးလောက်ကိုပဲ အဓိကထား ခေါ်ယူထားတယ်ဆိုတော့ အဆိုပါအချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးဘာများပြောစရာရှိ မလဲ ဆိုတာက တွေးစရာဖြစ်လာတယ်။

စောင်ကြည့်ရမည့် ဘာစီလိုနာ၏ ခံစစ်ပိုင်းဖြည့်တင်းမှုပုဒ်

ဇော်ဇော်

အထူးသဖြင့် အက်သလက်တီကိုနဲ့ ရိုးရဲမက်ဒရစ်က ခေါ်ယူမှုသိပ်မရှိဘူးဆိုပေမယ့်လည်း ကစားသမားထွက်ခွာမှုက လက်ရှိအချိန်အထိမရှိသေးဘူး။ အသင်းရဲ့အဓိကကစားသမား တွေကို ဆက်ထိန်းထားနိုင်ဆဲဖြစ်တာကြောင့် သူတို့ရဲ့အင်အား ဖြည့်တင်းမှုလျော့နည်းခြင်းက သိပ်မသိသာသော်ငြား ဘာစီလိုနာကတော့ အထွက်ရှိတယ်။ ဝါရင့်ခံစစ်မှူး ဒင်းနစ်အဲလ်ဗက်စ်က ဂျူဗင်တပ်စ်ကို ပြောင်းတယ်။ လူငယ်ခံစစ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဘာထရာက ဒေါ့မိုက်စ်ကလပ်သွားတယ်။ လူငယ်တိုက်စစ်မှူး ဆန်ဒရိုရာ ဖီးရက်စ်က မာလာဂါကိုပြောင်းသွားတယ်ဆိုတော့ ဘာစီလိုနာရဲ့အင်အားက မနှစ်ကထက် လျော့သွားတာက သေချာနေတဲ့အခါ လက်ရှိဖြည့်တင်းထားမှုဟာ ဘာစီလိုနာ အတွက် လုံလောက်မှုရှိလားဆိုတာ မေးစရာဖြစ်လာတယ်။ ပြောမယ်ဆိုရင်ပေါ့။ ဘာစီလိုနာ

ကနေထွက်သွားတဲ့ သုံးဦး အနက်မှာ လူငယ်တိုက် စစ် မှူး



ဆန်ဒရိုရာမီရက်စ်ရဲ့ ထွက်ခွာမှုက အသင်းအတွက် ထိခိုက်မှုသိပ်မရှိနိုင်သော်ငြား ဒင်းနစ်အဲလ်ဗက်စ်နဲ့ ဘာထရာတို့ ထွက်ခွာမှုကတော့ အသင်းအတွက် ထိခိုက်မှုရှိနိုင်တယ်လို့ ကျွမ်းကျင်သူတွေက အကောက်အယူလုပ်တယ်။ ပြောမယ်ဆိုရင် ဘာစီလိုနာရဲ့လက်ရှိခံစစ်မှာက ပြောစရာဆိုရရင် အတော်လေးရှိတယ်။ အထူးသဖြင့် ဘာစီလိုနာခံစစ်မှာ အခုခေါ်ယူလိုက်တဲ့ ကစားသမားတွေကို ဖယ်ထုတ်လိုက်ရင် အဓိကခံစစ်မှူးတွေအနက် အသက် ၃၀ အောက်ကစားသမားဆိုလို့ ပီကေး၊ အဲလ်ဗီဒီလီ၊ ဂျော်ဒီအဲဘာတို့ သုံးဦးပဲရှိပြီး အဲဒီအထဲမှာတောင် ပီကေးက ၂၉ နှစ်ရှိပြီ။ ပြီးတော့ ကျန်ခံစစ်မှူးတွေအထဲမှာ မာရေယူနီက

၃၂ နှစ်၊ မက်သရူးကလည်း ၃၂ နှစ်၊ ဗာမာလန်က ၃၀၊ အက်ဒရီယာနိုက ၃၀ နှစ်ဆိုတော့ ဘာစီလိုနာရဲ့ခံစစ်ပိုင်းက အိုစပြုပြီဆိုတာ ထင်သာမြင်သာရှိလွန်းတယ်လို့ အများစုက ထောက်ပြကြတယ်။ ဒီတော့ အဆိုပါခံစစ်အနေအထားကနေ ဒင်းနစ်အဲလ်ဗီဒီနဲ့ ဘာထရာတို့ ထွက်ခွာမှုက ဘာစီလိုနာခံစစ်အတွက် ထိုးနှက်ချက် ပိုဖြစ်စေတယ်ဆိုတော့ အဆိုပါအနေအထားအတွက် လူးကပ်စ်ဒင်နစ်နဲ့ အမ်တီတီတို့ကို ပြန်လည်ခေါ်ယူမှုဟာ လုံလောက်မှု ရှိလားဆိုတာက မေးစရာပိုဖြစ်လာရတယ်။ အထူးသဖြင့် ဒီတစ်ကြိမ်ခေါ်ယူတဲ့ အမ်တီတီနဲ့ လူးကပ်စ်ဒင်နစ်တို့ဆိုတာက ထင်ရှားမှုရှိသူတွေမဟုတ်ဘူး။ လူငယ်ကစားသမားတွေ၊ ဒီလို မထင်မရှားကစားသမားတွေကို ခေါ်ယူမှုမျိုးဆိုတာကလည်း ဘာစီလိုနာရဲ့ပိုင်ဆိုင်မှုမဟုတ်ဘူး။ အရင်းဆုံးပြောရရင် ခံစစ်မှာလိုအပ်ချက်ကြီးကြီးမားမားဖြစ်နေတဲ့အချိန်မှာ ဘာစီလိုနာဟာ သူတို့ရဲ့ဟန်အတိုင်း ထိပ်တန်းခံစစ်မှူးတွေကို ကြီးကြီးပေးခေါ်ယူမှုမရှိဘဲ မထင်မရှားလူငယ်ခံစစ်မှူး နှစ်ဦးကိုသာ

ယူရီသန်း ၄၀ ကျော်သာသုံးပြီး ခေါ်ယူထားခဲ့တာဆိုတော့ အဆိုပါအားဖြည့်မှုဟာ ဘာစီလိုနာအတွက် ထိရောက်တဲ့ အားဖြည့်မှုဖြစ်လားဆိုတာ မေးစရာဖြစ်လာတယ်။

တချို့ကတော့ ဘာစီလိုနာရဲ့ အင်အားဖြည့်တင်းမှုဟာ လက်သင့်ခံနိုင်တဲ့ ဖြည့်တင်းမှုရယ်လို့ ခေါင်းစဉ်တပ်ကြတယ်။ ပြောရရင် ဘာစီလိုနာရဲ့ခံစစ်မှူး အများစုဟာ အသက်အပိုင်းအခြားအရ ၃၀ ကျော်ပြီဆိုသော်ငြား ထိန်းသုံးနိုင်ခြေရှိသေးတယ်။ မာရေယူနီက အသက် ၃၂ နှစ်ဆိုပေမယ့် မနှစ်ကအထိ ခြေစွမ်းကောင်းမွန်ဆဲဖြစ်တာကြောင့် ပဟိုခံစစ်မှာ ပီကေးနဲ့ တွဲသုံးနိုင်သေးသလို အရန်အင်အားအတွက်လည်း ဗာမာလန်နဲ့ မက်သရူးတို့ ရှိသေးတယ်။ ညာတောင်ပံခံစစ်မှာလည်း ဒင်းနစ်အဲလ်ဗက်စ်ထွက်သွားပေမယ့် အဲလ်ဗီဒီလီရဲ့နေသလို ဘယ်တောင်ပံခံစစ်အတွက်လည်း ဂျော်ဒီအဲဘာရဲ့အပြင် အရန်အင်အားအတွက် အဆိုပါခံစစ်နေရာစလုံးမှာ ကစားနိုင်တဲ့ အက်ဒရီယာနိုကလည်းရှိသေးတယ်ဆိုတော့။ အဆိုပါအခြေအနေအရ အမ်တီတီနဲ့ လူးကပ်စ်ဒင်နစ်တို့ နှစ်ဦးကိုသာ ထပ်မံခေါ်ယူမှုက လုံလောက်မှုရှိစေတယ်လို့ သုံးသပ်ကြတယ်။

ပြောမယ်ဆိုရင်ပေါ့။ လိုင်ယွန်ကနေ ယူရီ ၂၅ သန်းခေါ်ယူခဲ့တဲ့ ဗဟိုခံစစ်မှူး အမ်တီတီဟာ ဗာမာလန်၊ မက်သရူးတို့ သက်ကြီးကစားသမားတွေသာရှိတဲ့ ဗဟိုခံစစ်အရန်အင်အားအတွက် အကောင်းဆုံးထပ်မံဖြည့်တင်းမှုဖြစ်သလို ပီအက်စ်ဂျီရဲ့ဘယ်တောင်ပံခံစစ်မှူး လူးကပ်စ်ဒင်နစ်ကို ယူရီ ၁၆ ဒသမ ၄ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းကလည်း ဂျော်ဒီအဲဘာကိုသာ အားပြုရမယ့် ဘယ်တောင်ပံခံစစ်အတွက် အရန်အင်အားကို



အကောင်းဆုံး ဖြည့်တင်းနိုင်မှုဖြစ်သလို လူးကပ်စ်ဒင်နစ်နဲ့ ရောက်ရှိလာခဲ့တဲ့အတွက်လည်း အက်ဒရီယာနိုကို အဲလ်ဗီဒီလီရဲ့နေရာမှာ အရန်အင်အားအဖြစ် သတ်သတ် မှတ်မှတ်သုံးနိုင်မယ့်အခါ ဒင်းနစ်အဲလ်ဗက်စ်ထွက်သွားတဲ့ ညာတောင်ပံခံစစ်အတွက်ပါ ဖြေရှင်းပြီးသားဖြစ်သွားတယ် လို့ သုံးသပ်ကြတယ်။

အထူးသဖြင့်ပေါ့။ အဆိုပါအမ်တီတီနဲ့ လူးကပ်စ်ဒင်နစ်တို့ ဆိုတာကလည်း လူငယ်ကစားသမားတွေသာ ဖြစ်ကြပေမယ့် အလားအလာရှိသူတွေဖြစ်သလို ခြေစွမ်းပိုင်းကောင်းမွန်သူတွေလည်း ဖြစ်တယ်။ လူးကပ်စ်ဒင်နစ်ဆိုရင် အလားအလာရှိတဲ့ ခံစစ်မှူးတစ်ဦးလို့ အများစုက လက်ခံထားကြသွားကြတယ်။ လေလီ လူငယ်အသင်းသားဖြစ်တဲ့ ဒင်နစ်ဟာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ လေလီအသင်းကြီးအတွက် စတင်ပွဲထွက်ခွင့်ရတာတည်းက ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ပြီး ပထမဆုံးရာသီမှာတင် ၁၈ ပွဲကစားခဲ့ရတာ ခုတီယရာသီမှာ ၄၁ ပွဲအထိ ပါဝင်ခွင့်ရခဲ့တာကိုကြည့်ရုံနဲ့တင် ဒင်နစ်ရဲ့ ခြေစွမ်းမြေစက်မြင်နိုင်သလို အဲဒါကြောင့်လည်း ပီအက်စ်ဂျီက ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပြီး မနှစ်ကရှိမှာမှာ အငှားသွားကစားခဲ့တဲ့နည်းကလည်း ၄၂ ပွဲထိ ပွဲထွက်ခွင့်ရခဲ့တာဆိုတော့ ဒင်နစ်ဟာ အသက်ငယ်သော်ငြား ပွဲထွက်ကစားသမားနေရာကို အရယူနိုင်တဲ့အထိ ခြေစွမ်းပိုင်း ကောင်းမွန်သူဖြစ်တယ်ဆိုတာ မြင်သာလွန်းတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ဒင်နစ်ဟာ ပြင်သစ်လက်ရွေးစင်ကစားသမားအဖြစ်ကို အသက်ငယ်ငယ်နဲ့ ရယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ယူရီ ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲနဲ့ ၂၀၁၄ ကမ္ဘာ့လားပွဲတွေမှာ ပြင်သစ်လက်ရွေးစင်အဖြစ် ရွေးချယ်ခံခဲ့ရတာပဲ ဖြစ်တယ်။

အရင်းဆုံးပြောရရင် လူးကပ်စ်ဒင်နစ်ဟာ အခုမှ အသက် ၂၂ နှစ်သာရှိသေးပေမယ့် ကစားခဲ့သမျှအသင်းတွေမှာ စုစုပေါင်း ၁၄၄ ပွဲအထိ ကစားခွင့်ရခဲ့တာကိုကြည့်ရုံနဲ့တင် လူးကပ်စ်ဒင်နစ်ဟာ အရည်အသွေးပြည့်ဝသူဆိုတာ မြင်သာသလို လိုင်ယွန်ခံစစ်မှူး အမ်တီတီဆိုရင်လည်း ယူရီ ၂၀၁၆ မှာ ပြင်သစ်နဲ့အတူ ပွဲထွက်ခွင့်တောင်ရခဲ့သလို အသက် ၂၂ နှစ်သာရှိသေးပေမယ့် လိုင်ယွန်အတွက်ပွဲပေါင်း ၁၇၀ အထိ ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သူဖြစ်တော့ အမ်တီတီရဲ့ ပွဲတိုးနိုင်မှုကပါ မြင်သာလွန်းတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း လက်ရှိအချိန်မှာ ဘာစီလိုနာဟာသူတို့ ရဲ့ဟန်နဲ့ သွေဖည်ကာ လိုအပ်ချက်ပြင်းထန်လာတဲ့ ခံစစ်ပိုင်းအတွက် ထိပ်တန်းနာမည်ကြီးကစားသမားတွေကို ကြီးကြီးမမခေါ်ခဲ့တဲ့ အမ်တီတီနဲ့ လူးကပ်စ်ဒင်နစ်တို့လို လူငယ်ကစားသမားတွေကိုသာ ခေါ်ယူခဲ့သော်ငြား။ အဆိုပါခေါ်ယူမှုဟာ လတ်တလောအခက်အခဲကိုလည်း အထိုက်အလျောက် ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရာအတွက်သလို အနာဂတ်အတွက်လည်း ကြိုတင်အုတ်မြစ်ချလိုက်နိုင်ခြင်း ရယ်လို့ ကျွမ်းကျင်သူတွေက ကောက်ချက်ဆွဲထောက်ပြကြတယ် လို့ပဲ ဆိုချင်မိတယ်။

ကန်တိုနာ၏ပြောစကားကို မန်ယူတိုက်စစ်မှူးသစ် အီဘရာဟီမိုဗစ် တုံ့ပြန်ပြောဆို

မန်ယူအသင်းတိုက်စစ်မှူးသစ် အီဘရာဟီမိုဗစ်က မိမိသည် မန်ယူအသင်း၌ နတ်ဘုရားတစ်ပါးဖြစ်လာလိမ့်မည်ဟု ပြောဆိုခြင်းဖြင့် မန်ယူကစားသမားဟောင်း အဲရစ်ကန်တိုနာ၏ပြောဆိုမှုကို ပြန်လည်တုံ့ပြန်လိုက်သည်။
ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅-၁၆ ခုနှစ် ဘောလုံးရာသီပြီးဆုံးချိန်တွင် ပီအက်စ်ဂျီနှင့် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးခဲ့သူ ဆိုဒင်တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်(၃၄ နှစ်)သည် ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် မန်ယူနှင့် တစ်နှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သူဖြစ်သည်။

ပြင်သစ်ကစားသမားဟောင်း ကန်တိုနာက ပြီးခဲ့သည့်သီတင်းပတ်အတွင်းတွင် တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်အား ကြိုဆိုကြောင်း ပီဒီယိုမက်ဆော့ရဲ့ပေးပို့ရာတွင် ကန်တိုနာက “မန်ယူကိုကစားဖို့ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာဟာ ခင်ဗျားရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်တွေအားလုံးထဲမှာ အကောင်းဆုံး ဆုံးဖြတ်ချက်ပါပဲ။ တစ်ခုချာချင်တာက မန်ယူမှာ ဘုရင်တစ်ပါးပဲရှိပြီး အဲဒီဘုရင်က ကျွန်တော်ပါ။ တကယ်လို့ ခင်ဗျားဆန္ဒရှိမယ်ဆိုရင်တော့ မန်ယူရဲ့ မင်းသားတစ်ပါးဖြစ်နိုင်ပါတယ်” ဟု ထည့်သွင်းပြောဆိုခဲ့သည်။
အဆိုပါပြောဆိုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်က “ကန်တိုနာရဲ့ ပြောဆိုမှုကို ကျွန်တော်ကြားသိရပါတယ်။ သူ့အတွက်လည်း ကျွန်တော်ဂုဏ်ယူမိတယ်။ ဘာကြောင့်လည်းဆိုတော့ ကန်တိုနာဟာ ကျွန်တော်လေးစားရသူတစ်ဦးဖြစ်တာကြောင့်ပါ။ ဒါပေမယ့် ကန်တိုနာသိသင့်တာက ကျွန်တော်ဟာ မန်ယူရဲ့ဘုရင်တစ်ပါးဖြစ်လာမှာ မဟုတ်ဘဲ မန်ယူရဲ့ နတ်ဘုရားတစ်ပါးဖြစ်လာမည်ဆိုတာပါပဲ” ဟု တုံ့ပြန်ပြောဆိုခဲ့သည်။ ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၄ ခုနှစ်အထိ မန်ယူအသင်းတွင် ပါဝင်ကစားခဲ့သူ ကန်တိုနာအား မန်ယူအသင်းပရိသတ်များက King Eric ဟု အမည်ပြောင်ပေးခဲ့ကြသည်။





အနာဂတ်ကို လူငယ်တွေနဲ့ ခရီးဆက်ပယ် ဘုန်းငေဖောက်

ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက ပရီမီယာလိဂ်မှာတော့ အောက်တန်းအသင်းဖြစ်တဲ့ လက်စတာဟာ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံဖြစ်သွားပြီး ကမ္ဘာ့ဘောလုံးသမိုင်းစာမျက်နှာမှာတော့ အတောက်ပဆုံးဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လက်စတာအသင်းနဲ့ယှဉ်ရင်တော့ ဘုန်းမောက်အသင်းရဲ့ အောင်မြင်မှုကတော့ ထင်သလောက်မတောက်ပခဲ့သလို ပရီမီယာလိဂ်မှာ တန်းတင်ကျန်ခဲ့တဲ့ အပြင်းအထန်ကြိုးစားခဲ့ရပါတယ်။

ရုန်းကန်ခဲ့ရတဲ့ရာသီ

ဘုန်းမောက်အသင်းရဲ့ မန်နေဂျာ ဟိုဝီဟာအသင်းကို အရိုးရှင်းဆုံးနဲ့ အကောင်းဆုံးကိုတင်ပြီး ဘုန်းမောက်အသင်းကို ပရီမီယာလိဂ်ကို ပထမဦးဆုံးတန်းတက်ရောက် ရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးခဲ့တဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက အသင်းဟာ ဒဏ်ရာ ပြဿနာတွေနဲ့ ရုန်းကန်ခဲ့ရပေမယ့် စိတ်ရှည်သည်းခံစွာနဲ့ အသင်းကို အကောင်းဆုံး ကိုင်တွယ်ပြီး တန်းဆင်းဒုက္ခဒဏ်ခံရင်းကြားစားနိုင်ခဲ့တာကြောင့် မန်နေဂျာဟိုဝီရဲ့ အရည်အချင်းကတော့ ချီးကျူးစရာဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

ဘုန်းမောက်အသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ရာသီ မစခင်ကတည်းက အသင်းရဲ့ စံချိန်တင် ပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ အစိတ်စိတ်ချအသင်းကနေ ခံစစ်မှုနဲ့ ဒီဇန်မင်း ခေါ်ယူခဲ့သလို စိန်ခေါ်တီ ယန်တိုက်စစ်မှူး၊ ဂရော့ဒ်လ်တိုက် ခေါ်ယူခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဲဒီကစားသမားနှစ်ဦး စလုံးဟာ အသင်းရဲ့ ပွဲကျပ်ကာလတွေမှာတော့ ဒဏ်ရာပြဿနာတွေကြောင့် အနားယူ နေခဲ့ရပါတယ်။ ဘုန်းမောက်အသင်းရဲ့ ကံဆိုးမှုတွေဟာ အဲဒီမှာတင် မရပ်တန့် နိုင်ခဲ့ပါဘူး။ စက်တင်ဘာလအကုန်မှာလည်း ဘုန်းမောက်အသင်းရဲ့ ထိပ်တန်း ဝိုင်းသွင်းရှင်တစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ ဝီလ်ဆန်ဟာ ဒဏ်ရာရသွားခဲ့ပါတယ်။ ဒါတွေကြောင့်လည်း ဘုန်းမောက်အသင်း ရဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီဟာ ပိုမိုခက်ခဲမှုတွေကြုံတွေ့ခဲ့ရတဲ့ရာသီအဖြစ် ရှိနေခဲ့ပါတယ်။

နေရာသီဈေးကွက်

ဒီနှစ်နေရာသီဟာ ဘုန်းမောက်အသင်းကတော့ အလုပ်အများဆုံးရာသီလို့ တောင် ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကစားသမားဟောင်းတွေက အသင်းကနေထွက်ခွာပြီး ကစားသမားသစ်တွေကတော့ အသင်းကိုထပ်မံရောက်ရှိလို့ နေပါတယ်။ အသင်းရဲ့ ခေါင်းဆောင်အီလီဗစ်ဟာ ပီလာအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့သလို စလာဗိုနိုဇွတ် ကလည်း အသင်းနဲ့စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးသွားပြီဖြစ်တာကြောင့် အသင်းကနေ ထွက်ခွာသွားခဲ့ပါပြီ။ ဂလင်မာရေးနဲ့ တွမ်းလင်တို့လည်း အသင်းကနေထွက်ခွာသွားခဲ့ပါ တယ်။ အဲဒီလို ထွက်ခွာမှုတွေထဲမှာမှ အသင်းအတွက် အရေးကြီးဆုံးနဲ့ပရိသတ်တွေ စိတ်မကောင်းအဖြစ်ဆုံးကစားသမားကတော့ မက်ရစ်ချီဖြစ်ပါတယ်။ ရစ်ချီဟာ ဘုန်း မောက်အသင်းနဲ့ လီဂ်ဝမ်းကတည်းက လက်တွဲလာခဲ့သူဖြစ်ပြီး အသင်းမှာ ၁၂၆ ပွဲ ကစားပြီး ၃၁ ဂိုး သွင်းယူပေးထားသူဖြစ်ပါတယ်။

လူငယ်တွေနဲ့တည်ဆောက်မှု

ဒါပေမယ့် ဘုန်းမောက်အသင်းရဲ့ မန်နေဂျာဟိုဝီကတော့ အသင်းရဲ့ လိုအပ်ချက် အရပ်ရပ်ကို သုံးသပ်ပြီး လူငယ်ကစားသမားတွေနဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ရာသီသစ်ကို စွန့်စားခန်းဖွင့်ဖို့ ကြိုးစားနေပြီလို့ ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာတော့ ဘုန်းမောက်အသင်းဟာ ကစားသမားဝါးပြီး ခေါ်ယူထားပြီး အသက်ကြီးဆုံး ကစား

သမား နာသန်အေကီတောင် ၂၁ နှစ်သာ ရှိပါသေးတယ်။ အေကီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီ ဝက်ဖိုးဒ်အသင်းမှာ အငှားဖြင့်သွားရောက်ကစားခဲ့ပြီး ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်မှုတွေကြောင့် ဘုန်းမောက်အသင်းကို တစ်ရာသီအငှားနဲ့ ရောက်ရှိလာတာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ တက်စုံရ နောက်တန်းကစားသမားတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ဘုန်းမောက်အသင်းဟာ အသင်းကနေထွက်ခွာသွားတဲ့ ရစ်ချီရဲ့နေရာ မှာတော့ လီလာပူးအသင်းကနေ ပေါင် ၁၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူထားခဲ့တဲ့ ဂျော်ဒန်အိုက်ကိုတော့ အစားထိုးဖို့ရှိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ် ရှိလီဝီကွတ်ကိုလည်း လိဒ်စ် အသင်းကနေ ခေါ်ယူထားခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ် လီဝီကွတ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ရာသီက လိဂ်ချန်ပီယံရစ်ခဲ့တဲ့ အကောင်းဆုံး လူငယ်ကစားသမားဆုရရှိထားခဲ့သူဖြစ် တာကြောင့် ဂါရတ်ဘေးလ်၊ ဒါလီအလီတို့ရဲ့ခြေရာကို နှင်းနိုင်မယ့်ကစားသမားတစ်ဦး အဖြစ် မျှော်လင့်နေကြတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတင်မကသေးပါဘူး။ လီလာပူးအသင်းကနေ ခေါ်ယူထားခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူး၊ မိုဆက်နဲ့ ဗူလ်ဟမ်အသင်းက နေခေါ်ယူထားတဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဟိုင်မန်တိုရဲ့ အသက်တွေဟာ ၂၀ လောက် သာရှိပါသေးတယ်။

ဒါကြောင့်လည်း ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက အဓိကကစားသမားတွေ ဒဏ်ရာပြဿနာ တွေနဲ့ ရုန်းကန်ခဲ့ရတဲ့ဘုန်းမောက်ဟာ ဒီနှစ်ရာသီမှာတော့ အသင်းကို အင်အားဖြည့်တင်း မှုတွေလုပ်ဆောင်နေတယ်လို့ ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ရှိဖြည့်တင်း မှုတွေမှာတော့ လူငယ်ကစားသမားတွေကိုသာ အဓိကထားခေါ်ယူနေတာဖြစ်တာကြောင့် အနာဂတ်ကို လူငယ်တွေနဲ့တည်ဆောက်နေတဲ့ ဘုန်းမောက်အနေနဲ့ လာမည့်ရာသီသစ် မှာ ဘယ်လောက်အထိ အောင်မြင်မှုတွေရရှိလာမလဲဆိုတာကို စောင့်ကြည့်ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အောင်က

နေရာသီဈေးကွက်အတွင်း မန်ယူသည် ဥရောပကလပ်များအနက် ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူမှုအတွက် ငွေသုံးအများဆုံးအသင်းဖြစ်နေ

ယခုနေရာသီဈေးကွက်ကာလအတွင်း ဥရောပကလပ်များ၏ ကစားသမားခေါ်ယူမှုအတွက် ငွေကြေးသုံးစွဲမှုတွင် မန်ယူ အသင်းက အများဆုံးဖြစ်နေကြောင်း ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် သတင်းတစ်ပုဒ်တွင် ရေးသားဖော်ပြ ထားသည်။

ဥရောပထိပ်တန်းအသင်း ၁၀ သင်း၏ ယခုနေရာသီ အတွင်း ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူမှုအတွက် စုစုပေါင်း အသုံးပြု ငွေမှာ ယူရိုသန်း ၅၅၀ ရှိပြီဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

မန်နေဂျာသစ် မော်ရင်ညိုတာဝန်ယူမည့် မန်ယူအသင်း သည် ပီလာရီရဲ့ခံစစ်မှု၊ ဘိုင်လေး ဒေါ့ဗ်ရှီးယာတိုက်စစ်မှူး၊ ဗီတီတာရန်တို့အား ခေါ်ယူမှုအတွက် ယူရို သန်း ၈၀ အသုံးပြုထား

ပြီး မာဆေးအသင်း တိုက်စစ်မှူး၊ ဘက်ရှီရီ လက်စတာအသင်း ကွင်းလယ်ကစားသမား ကန်တီတိုအား ခေါ်ယူထားသည့် ချယ်လီဆီးအသင်းသည် ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူရေးအတွက် ယူရို ၇၈ သန်း သုံးစွဲထားပြီးဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါသတင်းတွင် ဆက်လက်ရေးသားထားသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်များ ဖြစ်သည့် မန်ယူ၊ မန်စီးတီးနှင့် ချယ်လီဆီးအသင်းတို့၏ ကစား သမားသစ်ခေါ်ယူမှုအတွက် စုစုပေါင်း အသုံးပြုငွေမှာ ယူရို ၂၀၅ သန်းရှိသည်ဟု ဆိုသည်။ ချယ်လီဆီးအသင်း မန်နေဂျာသစ် ကွန်တီအနေဖြင့် ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူရေးကို အဆုံးသတ်ဖွယ်မရှိသေး သကဲ့သို့ မန်ယူနှင့် မန်စီးတီးအသင်းတို့သည်လည်း ပေါ့လ်ပေါ့ဂ် ဘာ၊ ဘိုနီနီ စသည့်ကစားသမားများအား ပြောင်းရွှေ့ကြေး အများအပြားဖြင့် ခေါ်ယူဖွယ်ရှိနေခြင်းကြောင့် အင်္ဂလန် ထိပ်တန်းကလပ်အသင်းများ၏ ယခုနေရာသီအတွင်း ကစား သမားသစ်ခေါ်ယူရေးအတွက် အသုံးပြုငွေမှာ ပိုမိုမြင့်တက် လာဖွယ်ရှိနေသည်။

အခြား ဥရောပထိပ်တန်းကလပ် တစ်သင်းဖြစ်သည့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းသည်လည်း ဘင်ဇီကာအသင်း ကွင်းလယ်ကစားသမား ရီနာတိုဆန်ချက်ဇ်၊ ဒေါ့ဗ်ရှီးယာတိုက်စစ်မှူး၊ ဟမ်မဲလ်တို့အား ခေါ်ယူရေးအတွက် ယူရို ၇၃ သန်း အသုံးပြုထား ပြီးဖြစ်သည်။



မိုနာကိုခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟိုအား မန်ယူအသင်း ပစ်မှတ်ထားနေ

မန်ယူအသင်း မန်နေဂျာ မော်ရင်ညိုသည် မိုနာကိုအသင်း ညာတောင်ပံခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟိုအား ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားနေကြောင်း သတင်းများတွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

မန်ယူအသင်းသည် ဘရာဇီးခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟို(၂၂နှစ်)အား ခေါ်ယူရန် ပြီးခဲ့သည့် နေရာသီဈေးကွက်ကာလအတွင်းကလည်း စိတ်ဝင်စားမှုရှိခဲ့သည်။ မိုနာကိုအသင်းတာဝန်ရှိသူများက ယခုနေရာသီအတွင်းတွင် ဖာဘင်ဟိုအနေဖြင့် အသင်းမှထွက်ခွာခွင့်ရှိ သည်ဟု ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် မန်ယူအသင်းက ဖာဘင်ဟိုကိုခေါ်ယူရန် ပြန်လည်စိတ်ဝင်စားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဘရာဇီးလက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် လေးပွဲပါဝင်ကစားထားသူ ခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟိုအား နှာပိုလီနှင့် မန်စီးတီးအသင်းတို့ ကလည်း စိတ်ဝင်စားမှုရှိနေသည်။ ယခုလအစောပိုင်းတွင် နှာပိုလီအသင်းက ခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟိုအား ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၁၂ သန်းဖြင့် ကမ်းလှမ်းခဲ့ခြင်းကို မိုနာကိုအသင်းက ပယ်ချခဲ့ပြီး ဖာဘင်ဟို၏ ပြောင်းရွှေ့ကြေးတန်ဖိုးမှာ ပေါင် ၂၅ သန်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာထားသည်။

ခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟို၏ အေးဂျင့်သည် မန်ယူမန်နေဂျာ မော်ရင်ညို၏အေးဂျင့်အဖြစ် တာဝန်ယူနေသူ ဂျော့ဘ် မန်ဒက်စ်ပင် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းများတွင် ဆက်လက်ရေးသားထားသည်။

ပေါ့တူကလပ် ရီယိုအေ့စ်အသင်းကစားသမားဟောင်း ဖာဘင်ဟိုသည် ၂၀၁၂-၁၃ ခုနှစ် ဘောလုံးရာသီတွင် မော်ရင်ညို တာဝန်ယူနေသည့် ရီးရဲမြတ်အရပ်အသင်းသို့ အငှားဖြင့်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ဖူးသူဖြစ်ပြီး ရီးရဲမြတ်အသင်းအတွက် တစ်ပွဲသာပါဝင်ကစား ခွင့်ရရှိခဲ့ကာ ရီးရဲမြတ်အရပ်(B)အသင်းနှင့်အတူ ပွဲ ၃၀ ပါဝင်ကစားခဲ့ပြီး နှစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

ခံစစ်မှုနဲ့ ဖာဘင်ဟိုသည် ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီတွင် မိုနာကိုအသင်းအတွက် စုစုပေါင်း ၄၇ ပွဲ ပါဝင်ကစားခဲ့ကာ ရှစ်ဂိုး သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်။





သောကြာနေ့တိုင်းမှာ

ငွေဖြည့်ပြီး

အပိုဆု

ရယူလိုက်ပါ။

ငွေဖြည့်ပမာဏ	ငွေဖြည့်ကတ်ဖြင့် (အပိုဆု)	E-Topup ဖြင့် (အပိုဆု)
1,000 Ks	20 MB	20 MB + 100 Ks
3,000 Ks	80 MB	80 MB + 500 Ks
5,000 Ks	150 MB	150 MB + 1,250 Ks
EVERY 10,000 Ks	400 MB	400 MB + 3,000 Ks

- **E-Topup** ဖြင့်ငွေဖြည့်လျှင် **အပိုဆုနှစ်မျိုး** ရယူနိုင်ပါပြီ။
- ဇူလိုင်လ (၁၅)ရက်နေ့မှ စတင်၍ MPT ၏ Prepaid GSM/WCDMA မိုဘိုင်းဖုန်း အသုံးပြုသူများအားလုံး ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ (Data အပိုဆုများသည် ဆွေသဟာ အသုံးပြုသူများအတွက်သာ)
- အပိုဆုငွေများဖြင့် MPT မိုဘိုင်းဖုန်းများအချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်းနှင့် စာတိုပေးပို့ခြင်း၊ အင်တာနက်အသုံးပြုခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။
- အပိုဆုငွေများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့် သောကြာနေ့မှစတင်၍ (၇)ရက်အတွင်း အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- Data အပိုဆုများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့် သောကြာနေ့မှစတင်၍ တနင်္ဂနွေနေ့အထိ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

NEW!

တို့စိတ်တိုင်းကျ ဒီအသစ်



Gold Roast COFFEE MIX



www.facebook.com/GoldRoastMyanmar

August လအတွက် ပျော်စရာခရီးစဉ်လေးတွေလာပါပြီရှင်

Table with 2 columns: Destination/Package Name and Dates/Price. Includes destinations like Thailand, Cambodia, and Laos.

တစ်ပြိုင်တည်းမှာပင် ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင်လည်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

5 August သက်တမ်းပြားစာရင်းထုတ်ပြန်

ဝေ ၂၄၆၃၃၇၊ ၂၄၆၃၃၈၊ ၂၅၄၁၇၈၊ ၂၅၂၅၇၀

EVER TOP ဘာသာစကားသင်တန်းကျောင်း Ph: 09254903604

Table with 3 columns: English (လူဝန်), Top English (အင်္ဂလိပ် အင်္ဂလိပ်), and TOPIK (တရုတ်စကားပြော)

ပေါင်းကြပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 4B-2925၏ ဝေါင်းကြ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ဝေါင်းကြ နံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ကြောင်း အမှားသိစေ ရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ချာချီးယား ဒဂုံမြို့သစ်

အရှေ့ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း များရှိမြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာဒီဂရီကောလိပ် National Management Degree College (NMDC)

FINANCIAL SERVICES နှင့် BUSINESS MANAGEMENT

အမှတ်စဉ် (၁၃) သင်တန်းသားများ လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာဒီဂရီကောလိပ် နှင့် STI Myanmar University Co., Ltd. တို့ ပူးပေါင်း၍ အောက်ဖော်ပြပါ Certificate သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၃)ကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

(လူဦးရေနည်းသားပါသဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းမေးသွင်းနိုင်ပါသည်။) တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲရမှတ် (၄၀၀)မှတ်နှင့်အထက် ရရှိသူများအတွက် BBA ဘွဲ့အထိ ပညာချွန်ဆု လျှောက်ထားနိုင်သည်။

Advertisement for FAME (Fame Pharmaceuticals) featuring Ginkgo biloba L. product. Includes text about the product's benefits and a price tag of Ks 5,000.

Advertisement for iStock featuring a satellite dish and a bird. Text describes the product and contact information.

Contact Us information for Galaxy Software Co., Ltd. including phone numbers for YGN, MDY, and NPT, and the website www.galaxy.com.mm.

SAMSUNG

Galaxy J6

ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဘဝအတွက် Galaxy J5 | J7 2016



SAMSUNG Galaxy J7 6



SAMSUNG Galaxy J5 6

ဒေတာသုံးစွဲမှု ကုန်ကျစရိတ် ကိုသက်သာစေမည့် Ultra-Data Saving mode*

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လိုင်းဆွဲအားအကောင်းဆုံး Best Signal



မေတ္တာလက်ဆောင် 16GB Micro SD Card

(*ဒေတာလျော့ချမှုတွင် Youtube နှင့် Web Browser သုံးစွဲခြင်း အတွက်သာလျော့ချပေးသည်။ Facebook နှင့် COC သုံးစွဲခြင်း မပါဝင်ပါ။)

f samsungmobilemyanmar

ig samsungmyanmar

l samsungmyanmar



01 2399 888 (Mon-Sun) 8AM to 6PM

SAMSUNG

အမြို့မြို့ အနယ်နယ်ရှိ Samsung Brand Shops များနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အရောင်းဆိုင် များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

အောင်သရေ
အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ခြံရွှေ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
လျှို့ဝှက်စာချုပ်အိမ်ခြံမြေအဖွဲ့များကြောင့်လျှို့ဝှက်
အတွက် အလုပ်သမား နှင့် စားစီမံခန့်ခွဲရေး
အမှတ်-၁၈၂၊ ငွေလွှဲအိမ်ခြံမြေအဖွဲ့အစည်း
Ph: 09254009334, 09254009335, 09254009336

ရှားရှားပါးပါး
စော်ဘွားကြီးကုန်းဈေးကွက် ၂ ထပ် ၂ ခန်းတွဲ ဆိုင်ခန်း
(ဘက်၊ Showroom ကြီးများအတွက် သင့်တော်)
မျက်နှာဖွင့် ၅၆ ပေ၊ ၂ ထပ်ခွဲ (အပေါ်ထပ် ကွန်ကရစ်ဆလင်အပြည့်လောင်းပြီး)။
မြေညီ အမြင့် ၁၄'ခန့်၊ 'ပထမ' အမြင့် ၁၂'၊ 'ဒုတိယ' အမြင့် ၁၀' (ထပ်မံတောက်)၊ ဝိတာ ၂ လုံး၊ Showroom အတွက်
မီး ၈၀% ဆင်ပြီး။ နောက်မြေပို ပေ၊ Showroom ရေ၊ သီးသန့်၊ ကားရပ်ရန်အဆင်ပြေ။
စော်ဘွားကြီးကုန်းအတွင်း အထူးသီးသန့် နေရာ၊ ဘက်များဝင်းအတွင်း။
မျက်နှာဖွင့် ၂၈ ပေ (Total area - 2304 Sqft ခန့်.) - သိန်း ၆၉၀၀
(1 sqft 2.9 သိန်းခန့်.)
မျက်နှာဖွင့် ၅၆ ပေ (Total area - 4208 Sqft ခန့်.) - သိန်း ၁၃၈၀၀
ရုံးချိန်အတွင်း - 09-799 666 072, 09-3022 5694, 09-731 77557

21 AD @ BILLBOARD ADVERTISING

ရန်ကင်း (ရွေးကောက်ပွဲလမ်း/ကျောက်တန်းလမ်း/ပန်းဆိုးတန်းရုံးတံတား/ပိုင်ချင်လမ်းSAKURAရေ/ပြည်လမ်းစော်ဘွားကြီးကုန်း)
ပုသိမ် (မဟာဗန္ဓုလလမ်းမ တက္ကသိုလ်ရေ)
ပြည် (ရန်ကင်းပြည်လမ်းမပေါ်သဘောဆီပလမ်းထောင်/နဝဇေးလမ်းဆုံ)
မုံရွာ (ပြည်ထောင်စုလမ်းနှင့် ကျောက်တန်းလမ်းထောင်/ပြည်ထောင်စုလမ်းနှင့် အောင်မင်္ဂလာလမ်းထောင်)
မော်လမြိုင် (အထက်လမ်းမကြီးနှင့်အရာတော်လမ်းထောင်)
တောင်ငူ (ရန်ကင်းမြို့နယ်လမ်းမပေါ်တီးနီးကုန်းကျောင်းရေ)
မိတ္ထီလာ (ကျောက်ပန်းတောင်းအစောင့်မြို့နယ်လမ်းမပေါ်သိဒ္ဓိအောင်လမ်းထောင်)
ရန်ကင်း-မန္တလေးအမြန်လမ်း (လှည်းကူး TOLL-GATE/ဘဂ္ဂလိုင်နားစခန်းအနီး/နေပြည်တော် REST CAMP/နေပြည်တော်အဝင်စီလမ်းဆုံ)

၂၃၈၊ ဥက္ကလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း
☎ 377093 ☎ 373036 ☎ 09 73043672 ☎ 09 73200189 ☎ 09 73200201

“ မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၁)နှစ်၊ စင်ကာပူ (၁)နှစ်၊ သြစတြေးလျနိုင်ငံတွင် (၁)နှစ်ခွဲ ဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာ သြစတြေးလျဘွဲ့ ရယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေးများအကြောင်းဆွေးနွေးပွဲ ”

23 Jul (Sat), 2016
10:00 am - 12:00 noon
CROWN Education Center

သင်ယူနိုင်မည့်ဘာသာရပ်များ

- Business Management
- Business Intelligence & Information System
- MIT
- Business & Environmental Science
- Tourism & Hospitality
- MBA
- Information Technology
- Psychology
- Accounting

သြစတြေးလျဘွဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြင်ဆင်ပြီး စင်ကာပူနှင့် သြစတြေးလျတွင် သင်ယူနိုင်မည့် အစီအစဉ်

သြစတြေးလျဘွဲ့ယူမယ်ဆို စီးပွားရေးနဲ့ဆိုင်ဟာ ဘာသာရပ်များအတွက် သိထားသင့်သည့်အကြောင်းများ

သြစတြေးလျ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး မြန်မာကျောင်းသားများ သတိထား ရှေးချယ်သင့်သည့် ဘာသာရပ်များအကြောင်းနှင့် Skilled Occupation List အကြောင်း။

CALL US : 01 527 838, 09 450 200 040, 09 450 200 090

အောင်ပြည့်စုံ
အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ခြံရွှေလုပ်ငန်း
ဖြိုတွင်း / နယ်စပ်များအတွက်
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box ကား မျိုးစုံဖြင့်
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။
09-250095114
09-421041338
09-73224763

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ဒဂုံမြောက်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်
အမှတ် (၄၂)၊ မြေကွက်အမှတ် ၉၃၈၊
မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၉၃၈၊ ဦးလင်း
လမ်း၊ (၄၂)ရပ်ကွက်ဒဂုံမြောက်၊ ဦးထွန်း
မြိုင် (AB-၀၃၀၅၃) အမည်ပေါက် နှစ်
၆၀၀၀၀၀မြေအား အမည်ပေါက် ဦးထွန်းဖြင့်
ကွယ်လွန်သဖြင့် ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်အေးအေး
၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၂၂၂၆၅မှ တစ်ဦးတည်း
သောတရားဝင်ဇနီးဖြစ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်
လွှာ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာရင်း၊
မိသားစုသန်းခေါင်စာရင်းတိုင်တင်ပြီး အမွေ
ဆက်ခံခွင့်ရရှိကြောင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်
စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ
တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထား
များဖြင့် ဤကြော်ငြာပါ သည့်ရက်မှစ၍
ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
နှင့်ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း
အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်
ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါ
သည်။ ဖြိုပြင်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လေယာဉ်စရိတ်အခက်အခဲကြောင့် မပြန်နိုင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ယူရန် စီစဉ်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

မလေးရှားနိုင်ငံရှိ Pekan Nenas၊ Bukit Jalil၊ Melaka နှင့် Belantik ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းလေးခုတွင် ဥပဒေအရ ပြစ်ဒဏ်များကျခံပြီးသော်လည်း လေယာဉ်စရိတ်အခက်အခဲကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့မပြန်နိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများအား အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ပူးပေါင်းစီစဉ်မှု၊ စေတနာရှင်များ၏ဝင်ကူညီမှုဖြင့် မကြာမီရက်ပိုင်း

အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူရန်စီစဉ်နေကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါထိန်းသိမ်းရေးစခန်းများရှိ မြန်မာနိုင်ငံသား အတည်ပြုနိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ၅၆၀ အား MAI လေယာဉ်တစ်ခေါက်လျှင် လူဦးရေ ၁၄၀ စီဖြင့် လေယာဉ်လေးခေါက် စေလွှတ်ခေါ်ယူသွားရန်စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ စီစဉ်လျှင်အားဖြင့် စေတနာရှင်များမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိပါက တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ စီထောက်ပံ့၍ **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁** ○



မြန်မာအသင်းနှင့် ထိုင်းအသင်း ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီက မန္တလေးသီရိကင်း၌ ခြေစမ်းကစားခဲ့စဉ်

မြို့ကြီး ၂၄ မြို့၌ မယ်စကြဝဠာရွေးပွဲများ ပြုလုပ်မည်

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၁

၂၀၁၇ ခုနှစ် မယ်စကြဝဠာ (Miss Universe) ပြိုင်ပွဲကြီးသို့ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှမယ်တစ်ဦးအား ရွေးချယ်ပေးရန် မန္တလေးမြို့အပါအဝင် မြို့ကြီး ၂၄ မြို့တွင် အလှမယ်ရွေးချယ်ပွဲများပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မယ်စကြဝဠာ မန္တလေး ၂၀၁၆ မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ မယ်စကြဝဠာ မန္တလေး ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲအနေနဲ့ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က ဟိုတယ်မန္တလေးမှာ နောက်ဆုံးဆန်ခါတင် ၂၀ ရွေးချယ်ခဲ့ပါတယ်။ လျှောက်ထားသူ ၅၀ ရှိတဲ့အနက် ဆန်ခါတင် ၂၀ ကို ကျွမ်းကျင်ခိုင်အဖွဲ့နဲ့ ရွေးချယ်ခဲ့တာပါ။ နောက်ဆုံး တစ်ဦးကိုတော့ သြဂုတ် ၇ ရက်မှာ မန္တလေး မြို့တော်ခန်းမမှာ ရွေးချယ်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁** ✽



ဒုတိယအကြိမ် မယ်စကြဝဠာ မန္တလေး ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးဆန်ခါတင် ၂၀ အား ဝိုင်းတထောင်ဆိပ်ကမ်း ရေပေါ်ဟိုတယ်၌ ကိုယ်တန်ပြုကြကုန် ကို တွေ့ရစဉ်

အာဆီယံအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှစ၍ မန္တလေး၌ ကျင်းပမည်

သတင်း-ညိုမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၁

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် ၂၀၁၆ အာဆီယံအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှစ၍ မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလေးသီရိကင်း၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် အောင်မြင်မှုရရှိရန် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။

အာဆီယံအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို အသင်းရှစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စု(ခ)တွင် ဩစတြေးလျ၊ ယူ ၂၀၊ မလေးရှား၊ တီမော အသင်းတို့နှင့်အတူပါဝင်နေပြီး အုပ်စု(က)တွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ စင်ကာပူနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းတို့ ပါဝင်လျက်ရှိသည်။ အုပ်စုစဉ်များကို ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ တစ်နေ့လျှင် နှစ်ပွဲနှုန်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲများကို သြဂုတ် ၂ ရက်၊ တတိယနေရာလှပွဲနှင့် ဗိုလ်လုပွဲကို သြဂုတ် ၄ ရက်တွင် ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ အိမ်ရှင်မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် အုပ်စုပွဲများအဖြစ် **စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁** ✦

ချင်းတွင်းမြစ်ရေ မင်းကင်းမြို့၌ စိုးရိမ်ရေမှတ်ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၁

ယနေ့မုန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မင်းကင်းမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ သို့ဖြစ်၍ မင်းကင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့်မြေခိုခိုပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားကြောင်း သိရသည်။ **(မြန်မာ့အလင်း)**

အယူခံဝင်ရောက်မှုအောင်မြင်သဖြင့် BBC သတင်းထောက် ထောင်မှလွတ်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၁

ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းအား တာဝန်ဝတ္တရားဆောင်ရွက်ခြင်းမှဟန့်တားရန် မိမိအလိုအလျောက်နာကျင်စေမှု ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ(၃၃၂) ဖြင့် ချမ်းမြသာစည် မြို့နယ်တရားရုံးမှ BBC သတင်းထောက် ကိုနေမျိုးလင်းအား ဇွန် ၆ ရက်က အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် သုံးလအထိချမှတ်ခဲ့သည့်အပေါ် အယူခံဝင်ခဲ့ရာ မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး ဒုတိယခရိုင် တရားသူကြီး ဦးမြိုးမြိုးက ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် ကိုနေမျိုးလင်း၏ ထောင်ဒဏ်သုံးလအစား တစ်လခွဲသို့ ပြစ်ဒဏ် လျော့ပေါ့ပေးခဲ့သောကြောင့် လွတ်မြောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(ယာပုံ)**
BBC သတင်းထောက် ကိုနေမျိုးလင်းအား အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ်သုံးလ ချမှတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဇွန် ၁၅ ရက်က ခရိုင်တရားရုံးတွင် အယူခံဝင် လျှောက်ထားခဲ့ပြီး **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁** ●



HOT LINE - 09-787878749, 787878729





အယ်လ်ဖာ အိတ်စီဇော့

တစ်ရက်လျှင် သိလင်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ဖထမ မြစ်သည် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်လုပ်ပါသည်။